
Protokół nr 11 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 23 września 2011 r. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni członkowie Komisji obecni zgodnie 
z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do protokołu oraz inspektor 
ds. wodociągów i kanalizacji w gminie S. Izbicki, Skarbnik Gminy M. Nowicka, Kierownik 
ds. oświaty i kultury w gminie Pabianice M. Wieczorek. 

 

Tematyka posiedzenia Komisji: 

1. Analiza działań gminy w zakresie promocji gminy 

2. Analizy działań Gminy Pabianice w zakresie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi.  

3 Regulamin udzielania dotacji dla Spółki Wodnej. 

4. Sprawy różne – omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy.  

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska 
i Rozwoju A. Skawiński, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych.  

Przewodniczący Komisji przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia 
poinformował członków Komisji, że stałe posiedzenia Komisji realizujące plan 
pracy Komisji będą odbywały się w czwartek o godz. 9:00.  

Przewodniczący Komisji wniósł zmiany w kolejności realizacji porządku posiedzenia, 
pierwszym omawianym tematem był temat: 

 

Ad. pkt. 1  

Regulamin udzielania dotacji dla Spółki Wodnej 

Inspektor S. Izbicki przedłożył projekt uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania 
przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa 
wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego 
dotacją. Jest to projekt uchwały o numerze roboczym XI/B/2011  

W dyskusji Skarbnik Gminy wnioskowała o wniesienie poprawki w § 12 w rozdz. 6 
poprzez dopisanie zapisu „po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia”. Pełny zapis tego 
paragrafu brzmiałby „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego”, a także, aby w zał. nr 1 w części III 
wykreślić tabelę z zapisem „województwo nowe”.  

Skarbnik Gminy poddała pod rozwagę zmianę zapisu § 6 w rozdz. 3, aby  

 

Decyzje o przyznaniu dotacji podejmowałby Wójt Gminy bez konsultacji z Komisjami Rady 

Gminy. Skarbnik wyraziła obawę, że zapis tego paragrafu w takim brzmieniu jaki jest 

proponowany może być zakwestionowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
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Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju była przeciwna zmianie zapisu tego paragrafu 

wnioskowała, aby pozostawić go w takim brzmieniu jaki zaproponowany jest w projekcie 

uchwały. Więcej głosów w dyskusji nad projektem uchwały nie zgłoszono. 

Omówiony projekt uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 
dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu 
jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją stanowi 
pisemny zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  

Następnie głos zabrała radna A. Marciniak przedłożyła pismo rady sołeckiej wsi 
Piątkowisko, data wpływu do Urzędu Gminy 01.08.2011 r. które zostało skierowane do 
Przewodniczącego Rady Gminy a dot. rowu odprowadzającego wody wsi Piątkowisko, 
Pabianice i Klimkowizny prowadzącego od granic Piątkowiska do zbiornika w Chechle. 
Mieszkańcy wsi Klimkowizna dewastują rów przez zatrzymywanie wody. Kserokopia 
pisma w załączeniu do protokołu  

Inspektor S. Izbicki ustosunkowując się do powyższego poinformował, że odbyło się 
w tym temacie spotkanie z Prezydentem Pabianic, który zobowiązał się przy 
współudziale Starostwa Powiatowego wprowadzić działania na zasadzie postępowania 
administracyjnego, ażeby miasto Pabianice udostępniło dane osobowe właścicieli 
gruntów przez których rów ten przebiega, w efekcie czego Starostwo Powiatowe będzie 
mogło wydać decyzje dla właścicieli gruntów o konserwację tego rowu.  

Drugą sprawą jaką przedłożyła radna A. Marciniak był wniosek Samorządu mieszkańców wsi 

Piątkowisko skierowany do Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju Rady Gminy Pabianice 

dotyczący wykonania dokumentacji własności gruntów w Piątkowisku w perspektywie 

możliwości budowy chodnika. Wniosek samorządu mieszkańców stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Komisja w tej sprawie zwróciła się z wnioskiem do Wójta Gminy o sprawdzenie 

możliwości realizacji tego wniosku.  

 

Radny P. Kociołek zabierając głos poruszył problem jaki ma miejsce w Bychlewie na odcinku 

w okolicach szkoły na drodze Pabianice – Bełchatów. Teren jest tam podwyższony 

w związku z czym woda wpływa z drogi na podwórka mieszkańców, a następnie spływa do 

rzeki Pabianki. Po modernizacji drogi rowy zostaną zasypane i woda nie będzie miała gdzie 

odpływać. Radny P. Kociołek zgłosił wniosek formalny o rozwiązanie tego problemu. 

 

Radny Ł. Drewniak poruszył problem zanieczyszczania rowów melioracyjnych w związku 

z budową obwodnicy S-14. Komisja w powyższej sprawie postawiła wniosek o sprawdzenie 

kto będzie obciążony ewentualnymi kosztami związanymi z czyszczeniem rowów 

melioracyjnych w związku z budową drogi S-14. 

 

Ad. pkt. 2 

Informację na temat działań Gminy Pabianice w zakresie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi przedłożył Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek. 

Informacja stanowi pisemny zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji A. Skawiński zwrócił się z prośbą do Kierownika Oświaty 
Kultury i Sportu o przygotowanie informacji na temat ilości działających organizacji 
pozarządowych na terenie gminy i charakteru ich działania.  
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Kierownik poinformował, że rejestr stowarzyszeń prowadzony jest przez Starostwo 
Pabianickie i dopóki organizacja działająca na terenie nie występuje o środki finansowe 
do gminy – nie ma obowiązku ujawniania swojego istnienia.  

Kierownik zobowiązał się jednak taką informację przygotować dla Komisji w oparciu 
o informacje z biuletynu informacji publicznej Starostwa Powiatowego.  

Radna A. Marciniak zabierając głos zwróciła się do Kierownika Oświaty, Kultury i Sportu 
z prośbą o wsparcie finansowe na działalność drużyny dziecięcej działającej przy Klubie 
Sportowym „Orzeł” w Piątkowisku. Opiekę nad dziecięcą drużyną sprawuje jeden trener, 
a dzieci jest bardzo dużo. Radna poddała pod rozwagę możliwość zwiększenia godzin 
pracy trenera, bądź zatrudnienia dwóch trenerów do pracy z dziećmi.  

Kierownik M. Wieczorek w odpowiedzi na powyższe poinformował, że Klub Sportowy 
Orzeł w Piątkowisku otrzymał dotację z budżetu gminy w kwocie 15 tys. zł. Była to jedna 
z najwyższych dotacji udzielonych z budżetu gminy poszczególnym klubom na terenie 
gminy. Jeżeli w klubach prowadzone są rozgrywki sportowe drużyn seniorów na pewno 
dany klub pochłania więcej środków finansowych.  

Ponadto Kierownik poinformował, że jeżeli chodzi o działania gminy w zakresie 
promocji gminy w budżecie gminy nie ma takiego działu, w którym byłyby 
zarezerwowane środki na takie przedsięwzięcia.  

Nie mniej jednak gmina Pabianice jest promowana chociażby przez zespół Pieśni i Tańca 
„Bychlewianka” jak również Gminną Orkiestrę Dętą w Górce Pabianickiej. Promocja 
gminy to również logo herbu gminy na koszulkach zawodników z klubów sportowych 
działających na terenie gminy. 

Kierownik zaprezentował Komisji „gadżety” które zostały zaprojektowane dla naszej 
gminy i  przesłane w formie bezpłatnej za pomocą których można byłoby promować 
również naszą gminę. Należałoby przeznaczyć na nie środki finansowe.  

Przewodniczący Komisji A. Skawiński zaproponował, aby wziąć pod uwagę promocję 
gminy pod katem inwestycji takich jak budowa na terenie gminy dróg S-8 i S-14 
i jednocześnie pozyskania dla gminy inwestorów na tereny przylegające do tych dróg. 

Również w celach promocyjnych gminy można wykorzystać odwiert w Jadwininie, bo 
jeśli potwierdzi się informacja o ciepłych wodach to teren można wykorzystać na cele 
ośrodka rekreacyjny i zdrowotne.  

za pośrednictwem inwestorów obwodnic budujących się na terenie gminy, a 
jednocześnie pozyskać dla gminy inwestorów.  

Radny P. Kociołek zaproponował aby wziąć pod uwagę zorganizowanie targów 
rzemieślniczych na terenie gminy, podczas których rzemieślnicy mieliby możliwość 
zaprezentowania własnej produkcji.  

Ponadto radny P. Kociołek przypomniał, że Wójt Gminy pod koniec poprzedniej kadencji 
przedstawiał na posiedzeniu jednej z Komisji informację obszerną z propozycjami 
promocji gminy. Radny zaproponował, aby powrócić do tego materiału. 
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Radny P. Kociołek będąc przy głosie nawiązał do sprawy niewykorzystanego otworu do 
zatłaczania CO2 na terenie gminy, i o podjęcie działań związanych z możliwością 
wykorzystania tego otworu do balneologii – medycyny uzdrowiskowej.  

Komisja wypracowała wniosek do Wójta Gminy o przedłożenie wyników badań 
odwiertu wykonanego w Jadwininie.  

Kierownik M. Wieczorek udzielił Komisji odpowiedzi na pytanie dot. działań Lokalnej 
Grupy Bud-Uj – Razem do której nasza gmina przystąpiła i podał przybliżony terminu 
możliwości pozyskiwania środków.  

Poinformował także o rodzajach wniosków jakie będzie można składać w I kwartale 
roku 2012, a także o dyżurach konsultanta Lokalnej Grupy Działania, który będzie 
pełniony dwa  razy w tygodniu w Urzędzie Gminy Pabianice. Będą to dyżury 
informacyjne z myślą przede wszystkim o pomocy dla rolników i przedsiębiorców 
z naszej gminy.  

 

Ad. pkt. 2 

W sprawach różnych Skarbnik Gminy przedłożyła Komisji projekty uchwał 
przygotowane na najbliższą sesję Rady Gminy.  

Skarbnik Gminy, kolejno przedstawiała projekty uchwał przygotowane na XI sesję Rady 
Gminy Pabianice o następujących numerach roboczych i w następujących sprawach:  

 określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przypadających Gminie Pabianice i jej jednostkom podległym, określenia 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej oraz wskazania organów lub osób 
do tego uprawnionych numer roboczym XI/A/2011-  stanowi zał 4 do protokołu  

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r.-  numer roboczy XI/C/2011 - 
stanowi zał.5 do protokołu 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. –numer roboczy XI/D/2011 - 
stanowi zał.6 do protokołu 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – numer roboczy XI/E/2011- 
stanowi zał.7do protokołu 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – numer roboczy XI/F/2011 -  
stanowi zał.8 do protokołu 

 wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pabianicach na lata 2012 -2016 – 
numer roboczy XI/G/2011 - stanowi zał. 9 do protokołu 

 wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Łodzi na lata 2012 -2016 –numer 
roboczy  XI/H/ 2011 2011 - stanowi zał.10 do protokołu 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – numer roboczy XI/I/2011- 
stanowi zał.11 do protokołu 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – numer roboczy Nr XI/J/2011 - 
stanowi zał.12 do protokołu 

Uzasadnienia do w/w uchwał stanowią pisemny zał. nr 13 do protokołu  
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Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała, że Wójt Gminy będzie wnioskował na sesji 
Rady Gminy o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014  

Wprowadzenie tej uchwały wiąże się z przyjęciem na sesji Rady Gminy wszystkich 
uchwał dot. zmian w budżecie. Obligatoryjne jest wprowadzenie korekty w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Pabianice przyjętej na lata 2011 -2014.  

W sprawach różnych Komisja rozpatrywała pismo Pana ***** ********** z dnia 
20.09.2011 dot. interwencji w sprawie zanieczyszczenia środowiska w okolicy budowy 
węzła S- 14. skierowane do Rady Gminy Pabianice, a które Przewodniczący Rady 
zadekretował do Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju. 

Komisja po zapoznaniu się z w/w pismem skierowała wniosek do Wójta Gminy, aby za 
pośrednictwem radcy prawnego udzielił informacji, jakie działania gmina może w tym 
temacie podjąć i w jaki sposób pomóc mieszkańcom.  

Na tym posiedzenie Komisji zostało zakończone.  

 

        Posiedzeniu przewodniczył 

        Przewodniczący Komisji 

        Ochrony Środowiska i Rozwoju  

 

         Adam Skawiński  

 

 

Protokołowała: 

 

Urszula Czerwonka  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


